
   
 
 

  
 

 
 

  
  

  
 

 
 
 

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

  
   

 
 

 
 

 
 

 
  

 
 

 
 

 
 
 
 

  

Protokoll Ks 278/2023 

Kommunstyrelsen 

Datum: 2023-11-13 
Tid: 13:00-14:00 
Plats: Dialogen, Rådhuset 

Närvarande ledamöter 
John Johansson (S)
Anders Åhrlin (M) 
Karolina Wallström (L) 
Kemal Hoso (S) §§ 232-240 
Marie Brorson (S) 
Jonas Håård (S) 
Maria Haglund (M) 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) 
Jimmy Nordengren (C) 
Helena Ståhl (SD) 
Bo Ammer (SD) 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
Martha Wicklund (V)
Markus Allard (ÖrP) 

Tjänstgörande ersättare 
Maja Gullberg (S) Ersätter Jessica Ekerbring (S) 
Mats Sjöström (S) Ersätter Kemal Hoso (S) §§ 224-231 

Närvarande ersättare 
Johan Kumlin (M) 
Anna Ekström (C) 
Lea Strandberg (MP) 

Övriga 
Peter Larsson Kommundirektör 

Paragraf 224–228 och 230–240 

Julia Taavela, sekreterare 
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ÖREBRO Protokoll 

Digitalt justerat protokoll. 

John Johansson (S), ordförande 

Susanne Lindholm Henningsson (KD), justerare 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 224 Ändring av bolagsordningen för Örebrobostäder AB 
Ärendenummer: Ks 1386/2023 
Handläggare: Krister Frödin 

Ärendebeskrivning 
I Örebrobostäders ägardirektiv för 2023 finns bland annat följande två direktiv: 

• ÖrebroBostäder ska redovisa analysen av den nya renoveringsstrategins 
påverkan på bolagets framtida kapitalbehov. 

• En del av fastighetsbeståndet kan, om det är affärsmässigt motiverat, 
avyttras för att säkerställa god ekonomi över tid och frigöra kapital för 
finansiering av underhåll, renoveringar och nyinvesteringar. 

Örebrobostäder har ca 23 000 bostäder, varav ca 15 000 är i behov av 
renovering och underhåll de kommande 20 åren. Kostnaden för dessa 
renoveringar beräknas medföra ett årligt investeringsbehov på ca 1 000 mnkr. I 
analysen av renoveringsstrategin framkommer att bolagets ekonomi inte tål en 
högre investeringsnivå än ca 750 mnkr per år. 

Sedan renoveringsstrategin togs fram har ett antal marknads-
/omvärldsförutsättningar försämrats som fått stor negativ påverkan på 
bolagets ekonomi. Framför allt har den höga inflationstakten och höjda 
marknadsräntor tillsammans med en hyresökning som endast kompenserar för 
ca hälften av de uppkomna kostnadsökningarna påverkat. 

För att säkerställa en stabil ekonomi över tid behöver ett antal åtgärder 
genomföras utan att riskera att urholka fastighetsvärdena genom uteblivet 
underhåll. Tre huvudsakliga åtgärdsförslag har tagits fram som syftar till att 
skapa ett större driftnetto för att dels skapa mer utrymme för renoveringar, 
dels finansiera en större del av investeringarna med egna medel: 

• effektivisering 
• lägre resultat- och utdelningskrav 
• försäljning av fastigheter 

I nu gällande bolagsordning framgår bland annat att beslut om överlåtelse av 
fastigheter där köpeskillingen överstiger 1 000 prisbasbelopp (52,5 mnkr i 2023 
års nivå) ska underställas kommunfullmäktige. En höjning av gränsen för 
underställningsplikt från 1 000 till 3 000 prisbasbelopp föreslås och är
motiverad utifrån Örebrobostäders storlek och marknadsvärden i 
fastighetsbeståndet. 

Försäljning av fastigheter kan komma att ske genom att fastigheterna paketeras 
i aktiebolag som överlåts till köparen. Av den anledningen ändras även 
bolagsordningen i dotterbolaget ÖBO Holding AB till samma beloppsgräns för 
underställningsplikt till kommunfullmäktige. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslutsunderlag 
Beslutsprotokoll Örebrobostäder AB 2023-09-14 med bilagor 23 a-c.
Bolagsordning Örebrobostäder AB, ändringsmarkerad 2023-09-29.
Bolagsordning ÖBO Holding AB, ändringsmarkerad 2023-10-24. 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Föreslagna ändringar i bolagsordningen för Örebrobostäder AB godkänns 
och kommunens stämmoombud får i uppdrag att rösta för att anta den nya
bolagsordningen vid bolagsstämma i Örebrobostäder AB. 

2. Föreslagna ändringar i bolagsordningen för ÖBO Holding AB godkänns och 
kommunens stämmoombud får i uppdrag att rösta för att anta den nya
bolagsordningen vid bolagsstämma i ÖBO Holding AB. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Martha Wicklund (V) och Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på 
Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Susanne Lindholm Henningsson (KD) yrkar bifall till 
Kommunledningsförvaltningens förslag samt att få lämna ett särskilt yttrande 
till protokollet. 

Karolina Wallström (L) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns två förslag till beslut, det 
vill säga bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag respektive Martha
Wicklunds (V) och Markus Allards (Örp) yrkanden om avslag på 
Kommunledningsförvaltningens förslag. Ordföranden ställer dessa mot 
varandra och finner att Kommunstyrelsen beslutar enligt 
Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Därefter ställer ordföranden Susanne Lindholm Henningssons (KD) yrkande 
om att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet under proposition och 
finner att Kommunstyrelsen godkänner detta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Föreslagna ändringar i bolagsordningen för Örebrobostäder AB godkänns 
och kommunens stämmoombud får i uppdrag att rösta för att anta den nya
bolagsordningen vid bolagsstämma i Örebrobostäder AB. 
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ÖREBRO Protokoll 

2. Föreslagna ändringar i bolagsordningen för ÖBO Holding AB godkänns och 
kommunens stämmoombud får i uppdrag att rösta för att anta den nya
bolagsordningen vid bolagsstämma i ÖBO Holding AB. 

3. Susanne Lindholm Henningsson (KD) får lämna ett särskilt yttrande till 
protokollet. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Reservation 
Martha Wicklund (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 

Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

§ 225 Kommunens medlemskap i Riksbyggens 
Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset 
Ärendenummer: Ks 1281/2023 
Handläggare: Rickard Samuelsson 

Ärendebeskrivning 
Kommunen är medlem i den kooperativa hyresrättsföreningen ”Riksbyggens
Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset”, som äger fastigheten Örebro 
Verkmästaren 17. Kommunen har i nuläget ingen förhyrning eller 
andrahandsuthyrning inom fastigheten och bedömer att det inte finns behov 
framöver att nyttja lokaler inom fastigheten. 

Styrelsen har kallat till extra föreningsstämma där fråga om föreningen ska 
träda likvidation kommer att behandlas, med den motivering som framgår av 
kallelsen. En likvidation innebär att en likvidator går in i styrelsens ställe för att 
genomföra likvidationen, varvid fastigheten kommer att säljas på offentlig 
auktion eller på annat lämpligt sätt. Enligt föreningens stadgar ska ett eventuellt 
uppkommet överskott efter en likvidation fördelas lika mellan kommunen och 
Riksbyggen. 

Baserat på styrelsens motivering enligt kallelsen bedöms det lämpligt att 
föreningen träder i likvidation. Kommunstyrelsen behöver därför ge uppdrag 
till stämmoombud att rösta för detta vid föreningsstämma. 

Beslutsunderlag 
Kallelse till föreningsstämma 
Gällande stadgar
Årsredovisning 2022 
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ÖREBRO Protokoll 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Till stämmoombud att för Örebro kommuns räkning rösta på
föreningsstämmor i Riksbyggens Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset
utses Lokalförsörjningsdirektör Björn Åkerberg Langhé och till ersättare utses 
Marielle Olivers vid Lokalförsörjningsavdelningen eller sådan annan anställd
vid Örebro kommun som Björn Åkerberg Langhé i förekommande fall utser i 
sitt ställe. 

2. Stämmoombudet får i uppdrag att på föreningsstämmor i Riksbyggens
Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset rösta för beslut om att 
föreningen ska träda i likvidation, att inledas per den dag som styrelsen 
föreslår, och beslut om stämmans förslag på likvidator enligt styrelsens förslag 
samt vidta de eventuella övriga åtgärder som krävs av kommunen i egenskap av 
medlem i föreningen för att föreningen ska träda i likvidation. 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns två förslag till beslut, det 
vill säga Kommunledningsförvaltningens förslag respektive Markus Allards
(ÖrP) yrkande om avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 
Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att Kommunstyrelsen 
beslutar enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Till stämmoombud att för Örebro kommuns räkning rösta på
föreningsstämmor i Riksbyggens Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset
utses Lokalförsörjningsdirektör Björn Åkerberg Langhé och till ersättare utses 
Marielle Olivers vid Lokalförsörjningsavdelningen eller sådan annan anställd
vid Örebro kommun som Björn Åkerberg Langhé i förekommande fall utser i 
sitt ställe. 

2. Stämmoombudet får i uppdrag att på föreningsstämmor i Riksbyggens
Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset rösta för beslut om att 
föreningen ska träda i likvidation, att inledas per den dag som styrelsen 
föreslår, och beslut om stämmans förslag på likvidator enligt styrelsens förslag 
samt vidta de eventuella övriga åtgärder som krävs av kommunen i egenskap av 
medlem i föreningen för att föreningen ska träda i likvidation. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
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§ 226 Vattentjänstplan 
Ärendenummer: Ks 1435/2023 
Handläggare: Cajsa Törnmark 

Ärendebeskrivning 
Vattentjänstplanen innehåller beskrivning av rådande lagar samt kommunala 
och regionala dokument och arbetssätt som påverkar VA-planering. 
Vattentjänstplanen innehåller också en utbyggnadsplan, en skyfallsplan för
Örebro kommuns VA-anläggningar samt en strategisk 
miljökonsekvensbeskrivning. Två bilagor är bifogade med en ordlista samt 
samrådsredogörelse. 

I utbyggnadsplanen beskrivs kommunens långsiktiga planering av utbyggnaden 
av de kommunala vattentjänsterna. I detta kapitel presenteras de områden där 
kommunen ska ansvara för vattentjänsterna där risk för människors hälsa och 
miljö förekommer, samt där områdena bildar större sammanhang enligt §6 Lag 
(2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV). I utbyggnadsplanen lyfts 9 
områden där kommunen planerar att besluta om verksamhetsområde inom 
tidsperioden år 2024-2035. Utöver detta lyfts 15 områden där kommunen 
anses ha ansvar enligt §6 LAV, men först möjlighet att påbörja processen av att 
besluta om verksamhetsområde efter år 2035. 3 områden anser ha möjlighet att 
ta eget ansvar för vattentjänsterna. 

I skyfallsplanen presenteras åtgärder och utmaningar för hantering av 
skyfallspåverkan på kommunala VA-anläggningar. Den strategiska 
miljökonsekvensbeskrivningen belyser den miljöpåverkan som 
Vattentjänstplanen har, men även den påverkan som anses förekomma om 
Vattentjänstplanen inte genomförs. Bilagorna består av en ordlista samt en 
samrådsredogörelse. 

Beslutsunderlag 
Vattentjänstplan 

Förslag till beslut 
Markplanerings- och exploateringsnämndens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Vattentjänstplanen (2024) antas i sin helhet. Nuvarande utbyggnadsplan samt 
riktlinjer- och bedömningsgrunder upphöra att gälla. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Markplanerings- och 
exploateringsnämndens förslag. 

Susanne Lindholm Henningsson (KD) yrkar på ett tillägg i Vattentjänstplanen 
om att kommunikationen med berörda fastighetsägare gällande planer för 
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kommunalt vatten och avlopp, måste formaliseras, ske löpande och tätare, att 
de fastigheter som nyligen installerat i egna godkända anläggningar, ska få 
dispens enligt en avskrivningstid, med anslutningen till kommunens nät samt 
att i de fall kommunen överväger stopp för bygglov enligt ovan, så ska berörda 
medborgare bjudas in till dialog för att hitta den smidigaste lösningen. 

John Johansson (S) yrkar avslag på Susanne Lindholm Henningssons (KD) 
tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns tre förslag till beslut, det 
vill säga Markplanerings- och exploateringsnämndens förslag, Markus Allards
(ÖrP) avslagsyrkande samt Susanne Lindholm Henningssons (KD) 
tilläggsyrkande. Ordföranden ställer först Markplanerings- och 
exploateringsnämndens förslag mot Markus Allards (ÖrP) avslagsyrkande och 
finner att Kommunstyrelsen beslutar enligt Markplanerings- och 
exploateringsnämndens förslag. 

Därefter ställer ordföranden Susanne Lindholm Henningssons (KD) 
tilläggsyrkande mot sitt avslagsyrkande och finner att Kommunstyrelsen avslår 
tilläggsyrkandet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

- Vattentjänstplanen (2024) antas i sin helhet. Nuvarande utbyggnadsplan samt 
riktlinjer- och bedömningsgrunder upphöra att gälla. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

Susanne Lindholm Henningssons (KD) reserverar sig skriftligt mot beslutet till 
förmån för sitt eget yrkande. 

§ 227 Förpackningsavfallstaxa för fastighetsnära insamling 
av förpackningar 
Ärendenummer: Ks 1616/2023 
Handläggare: Jörgen Lundblad 

Ärendebeskrivning 
Beslut är taget i Teknik- och servicenämnden att Örebro kommun ska ha ett 
auktorisationssystem gällande hämtning av förpackningar (FNI) i flerfamiljshus 
med start den 1 januari 2024. 
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Örebro kommun behöver sätta en taxa för hur mycket en tömning av ett kärl 
med förpackningsmaterial får kosta ut mot fastighetsägare. Taxan reglerar vad 
de auktoriserade privata entreprenörerna maximalt får ta betalt för att hämta 
förpackningar fastighetsnära i flerfamiljshus. 

Taxan ska beslutas på samma sätt som avfallstaxan, dvs beslut i 
Kommunfullmäktige. Det finns fördelar med att förpackningstaxan är 
fristående och inte i samma fysiska dokument som avfallstaxan. Det blir lättare 
att göra justeringar och eventuella tillägg kopplat till kommunens ansvar att 
samla in förpackningar från hushåll. 

Beslutsunderlag 
Förpackningsavfallstaxa 2024 i Örebro kommun 

Förslag till beslut 
Teknik- och servicenämndens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Förslag till Förpackningsavfallstaxa antas. 

2. Förpackningsavfallstaxan ska gälla från och med den 1 januari 2024. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Teknik- och servicenämndens förslag. 

Martha Wicklund (V) yrkar på ett tillägg om att man ska utvärdera 
totalkostnaden för den förpackningsåtervinning som ärendet avser för att 
värna örebroarna. 

John Johansson (S) yrkar avslag på Martha Wicklunds (V) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns tre förslag till beslut, det 
vill säga Teknik- och servicenämndens förslag, Markus Allards (ÖrP) 
avslagsyrkande samt Martha Wicklunds (V) tilläggsyrkande. Ordföranden 
ställer först Teknik- och servicenämndens förslag mot Markus Allards (ÖrP) 
avslagsyrkande och finner att Kommunstyrelsen beslutar enligt Teknik- och 
servicenämndens förslag. 

Därefter ställer ordföranden Martha Wicklunds (V) tilläggsyrkande mot sitt 
avslagsyrkande och finner att Kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Förslag till Förpackningsavfallstaxa antas. 

2. Förpackningsavfallstaxan ska gälla från och med den 1 januari 2024. 

9 (21) 



   
 

    
 

 
  

 
 

 

 
 

 
 

  

 
  

  
  

 

 
 

 
  

 
 

 

 
 

  

 
  

 
 

   
  

 
   

 

 

 

ÖREBRO Protokoll 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

Martha Wicklund (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 

§ 228 Avfallsföreskrifter 
Ärendenummer: Ks 1619/2023 
Handläggare: Viktoria Wing 

Ärendebeskrivning 
Avfallsverksamheten lämnar förslag till reviderade avfallsföreskrifter för
Örebro kommun att börja gälla 1 januari 2024. I det bilagda förslaget visas 
föreslagna ändringar inför samråd samt tillagda ändringar efter utställning för 
samråd. 

Beslutsunderlag 
Förslag till ”Föreskrifter om avfallshantering i Örebro kommun 2024” 

Förslag till beslut 
Teknik- och servicenämndens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Kommunfullmäktige fastställer, med stöd av 15 kap. (38, 39 och 41 §§) 
miljöbalken (1998:808) och 9 kap. (1–2 §§) avfallsförordningen (2020:614), 
föreliggande förslag till nya avfallsföreskrifter 2024. 

2. Avfallsföreskrifterna ska gälla från och med den 1 januari 2024. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Teknik- och servicenämndens förslag. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns två förslag till beslut, det 
vill säga Teknik- och servicenämndens förslag respektive Markus Allards (ÖrP) 
yrkande om avslag på Teknik- och servicenämndens förslag. Ordföranden 
ställer dessa mot varandra och finner att Kommunstyrelsen beslutar enligt 
Teknik- och servicenämndens förslag. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Kommunfullmäktige fastställer, med stöd av 15 kap. (38, 39 och 41 §§) 
miljöbalken (1998:808) och 9 kap. (1–2 §§) avfallsförordningen (2020:614), 
föreliggande förslag till nya avfallsföreskrifter 2024. 

2. Avfallsföreskrifterna ska gälla från och med den 1 januari 2024. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

§ 230 Slutrapport sociala investeringar – Seniorpuls 
Ärendenummer: Ks 1428/2019 
Handläggare: Yvonne Haneskog 

Ärendebeskrivning 
Den sociala investeringen Seniorpuls startade våren 2020 och beviljades 1,998 
miljoner kronor för genomförande under tre år. Frivillig och hälsofrämjande 
enheten inom Socialförvaltningen genomför Seniorpuls i samverkan med 
RFSISU Örebro län. Syftet med Seniorpuls är att bidra till en ökad jämlikhet i 
hälsa genom att främja ett hälsosamt åldrande och förlänga den tredje åldern 
för målgruppen seniorer, 65 år och äldre, som bor i ordinärt boende i 
områdena Varberga och Oxhagen. Med utvecklade seniorträffar som metod 
planerades 11 grupper genomföras med 14 deltagare i respektive grupp. Vid 
tidpunkt för utvärderingen har 25 seniorer fullföljt insats i Seniorpuls. 

Sammanfattningsvis är ett av de mest anmärkningsvärda resultaten 
målgruppens självuppskattade goda hälsa vid start av insats i Seniorpuls. Det 
förekommer en viss spridning på individnivå men det är onekligen svårt att 
uppnå den förflyttning som förväntas efter deltagande i Seniorpuls och dess 
aktivitetsprogram givet dessa utgångslägen. Satsningen har haft en del avhopp. 
Det föreligger en risk att endast de som haft en god hälsa från början vågat 
delta i satsningen trots rådande pandemi, fullföljt insats och besvarat tester och 
enkäter som ligger till grund för resultaten. En första slutsats är att observerade 
resultat och utfall troligtvis inte ger en rättvis bild av satsningen, givet att 
rekryterade deltagare inte matchat avsedd målgrupp. 

Deltagarantalet har endast varit drygt 30 procent av förväntad kapacitet. Det 
medför att de förväntade ekonomiska effekterna inte har realiserats och att 
någon lönsamhetsbedömning inte varit aktuellt. För att få en rättvis indikation 
på hur väl satsningen hypotetiskt skulle genererat förväntade ekonomiska 
effekter, givet att förväntat deltagarantal uppnåtts, har analyserna fokuserat på 
att bekräfta delmålen utifrån andel deltagare. Analysen visar att uppnådd 
effektrealisering varierar. En andra slutsats är att Seniorpuls sannolikt bidragit 
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ÖREBRO Protokoll 

till bibehållen hälsa hos de som uppskattat den som god vid start och att 
mycket tyder på att utan Seniorpuls hade flera deltagare haft en försämrad 
hälsa. Det innebär dock att långsiktigt övergripande målsättning som syftar till 
ökad jämlikhet i hälsa troligtvis inte uppnås. Seniorpuls har varit kostsam att 
bedriva men sammantaget inte resulterat i förväntade effekter. 
Jämförelsealternativet Seniorträffar kostar betydligt mindre att bedriva och 
behöver således inte generera lika stora effekter för att ändock bedömas som 
mer kostnadseffektiv jämfört med Seniorpuls. En tredje slutsats är därmed att 
givet de observerade utfallen tyder mycket på att Seniorträffar är mer 
kostnadseffektiv än Seniorpuls. 

Beslutsunderlag 
Ansökan Seniorpuls, Ks 1428/2019, daterad 2019-11-20 
Slutrapport Seniorpuls, Ks 1428/2029, daterad 2023-09-20 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen föreslår Kommunstyrelsen: 

1. Slutrapport för Seniorpuls godkänns. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att satsningen Seniorpuls inte implementeras. 

3. Vård- och omsorgsnämnd föreslås att utveckla befintlig verksamhet utifrån 
rekommendation. 

Yrkande 
Martha Wicklund (V) yrkar att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Susanne Lindholm Henningsson (KD) yrkar bifall till 
Kommunledningsförvaltningens förslag samt att få lämna ett särskilt yttrande 
till protokollet. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns ett förslag till beslut, det 
vill säga bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag och att 
Kommunstyrelsen beslutar enligt detta. Därefter ställer ordföranden Martha 
Wicklunds (V) och Susanne Lindholm Henningssons (KD) respektive 
yrkanden om att få lämna särskilda yttranden till protokollet under proposition 
och finner att Kommunstyrelsen godkänner dessa. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Slutrapport för Seniorpuls godkänns. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att satsningen Seniorpuls inte implementeras. 

12 (21) 



   
 

    
 

    
 

 
   

 
 

 

  
 

 

 
   

  
   

 
   

   

  
 

  
  

 
 

 
 

 
  

 

  

 
   

 
 

 
  

 
 

 

ÖREBRO Protokoll 

3. Vård- och omsorgsnämnd föreslås att utveckla befintlig verksamhet utifrån 
rekommendation. 

4. Susanne Lindholm Henningsson (KD) får lämna ett särskilt yttrande till 
protokollet. 

5. Martha Wicklund (V) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

§ 231 Risk- och sårbarhetsanalys 2024-2027 
Ärendenummer: Ks 47/2023 
Handläggare: Eva Barrera Glader 

Ärendebeskrivning 
Alla svenska kommuner är skyldiga enligt Lag (2006:544) om kommuners och 
regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap att 
upprätta en risk- och sårbarhetsanalys varje ny mandatperiod. 

Syftet med risk- och sårbarhetsanalysen är att kartlägga hot, risker och 
sårbarheter inom kommunen, samt att öka medvetenheten och stärka 
kunskapen kring dessa inom Örebro kommuns geografiska område. Risk- och 
sårbarhetsanalysen utgör en grund i kommunens krisberedskapsarbete utifrån 
förebyggande åtgärder, planering, utbildningar och övningar för att stärka 
kommunens förmåga att hantera kriser och minska skadeverkningarna på 
människors liv, hälsa, egendom och miljö. Analysen bör även användas som ett 
underlag för planering i exempelvis samhällsviktiga verksamheter, inom den 
kommunala samhällsplaneringen och olycksförebyggande verksamheten. 

Örebro kommun arbetar med samtliga typhändelser som omnämns i risk- och 
sårbarhetsanalysen. 

I samband med uppdateringen av risk- och sårbarhetsanalysen görs en 
uppföljning av identifierade åtgärder från föregående analys samt eventuella 
tillkommande behov av åtgärder, se kapitel 13. För en fullständig lista av 
åtgärder för kommande risk- och sårbarhetsanalysperiod se bilaga 4. 

Beslutsunderlag 
Risk- och sårbarhetsanalys 2024-2027 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Anta kommunledningsförvaltningens förslag till risk- och sårbarhetsanalys 
för Örebro kommun 2024-2027 

2. Besluta om åtgärder listade i bilaga 4. 
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ÖREBRO Protokoll 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns två förslag till beslut, det 
vill säga Kommunledningsförvaltningens förslag respektive Markus Allards
(ÖrP) yrkande om avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 
Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att Kommunstyrelsen 
beslutar enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Anta kommunledningsförvaltningens förslag till risk- och sårbarhetsanalys 
för Örebro kommun 2024-2027 

2. Besluta om åtgärder listade i bilaga 4. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

§ 232 Överenskommelse om samverkan mellan det civila 
samhället och kommunen 
Ärendenummer: Ks 1132/2023 
Handläggare: Anna Fogel 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2010 finns en överenskommelse om samverkan i Örebro mellan det 
civila samhället och kommunen. Nu gällande överenskommelse gäller perioden 
2020-2023. Överenskommelsen har utvärderats och en arbetsgrupp har utifrån 
inkomna synpunkter tagit fram ett förslag på överenskommelse inför perioden 
2024-2027. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse: ”Överenskommelse om samverkan i Örebro mellan det civila 
samhället och kommunen 2024-2027”. 2023-09-27. 
Förslag överenskommelse om samverkan i Örebro mellan det civila samhället 
och kommunen 2024-2027. 
Bilaga: Sammanställning av synpunkter från utvärdering av överenskommelsen 
den 6 mars 2023. 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslag till överenskommelse om 
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ÖREBRO Protokoll 

samverkan i Örebro mellan det civila samhället och kommunen 2024-2027. 

2. Samverkansrådet ges mandat att besluta om eventuell uteslutning av ansluten 
aktör i det fall det kan påvisas att en aktör aktivt motarbetar syftet med 
överenskommelsen och samverkan mellan det civila samhället och kommunen. 

3. Under överenskommelseperioden 2024-2027 ska en översyn av 
stödstrukturen genomföras, med fokus på Samverkansrådet och C-nätverket, i 
syfte att säkerställa en behovsanpassad struktur som främjar och stärker
samverkan för ett hållbart Örebro. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Karolina Wallström (L) yrkar att få lämna en anteckning till protokollet. 

Proposition 
Ordförande John Johansson (S) finner att det finns två förslag till beslut, det 
vill säga Kommunledningsförvaltningens förslag respektive Markus Allards
(ÖrP) yrkande om avslag på Kommunledningsförvaltningens förslag. 
Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att Kommunstyrelsen 
beslutar enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Därefter ställer ordförande Karolina Wallströms (L) yrkande om att få lämna 
en anteckning till protokollet under proposition och finner att 
Kommunstyrelsen godkänner detta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslag till överenskommelse om
samverkan i Örebro mellan det civila samhället och kommunen 2024-2027. 

2. Samverkansrådet ges mandat att besluta om eventuell uteslutning av ansluten 
aktör i det fall det kan påvisas att en aktör aktivt motarbetar syftet med 
överenskommelsen och samverkan mellan det civila samhället och kommunen. 

3. Under överenskommelseperioden 2024-2027 ska en översyn av 
stödstrukturen genomföras, med fokus på Samverkansrådet och C-nätverket, i 
syfte att säkerställa en behovsanpassad struktur som främjar och stärker
samverkan för ett hållbart Örebro. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 
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Protokollsanteckning från Karolina Wallström (L) 
Liberalerna vill se utredning och fortsatta diskussioner i samverkansrådet 
huruvida samverkansavtal ska godkännas med grupper som inte är registrerade 
föreningar. 

Reservation 
Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

§ 233 Avskrivning av 2022 års utestående fordringar 
Ärendenummer: Ks 1493/2023 
Handläggare: Maritta Karhu 

Ärendebeskrivning 
Enligt god redovisningssed ska en osäker fordran ej tas upp som en tillgång. 
Det innebär att kommunens tillgångar i bokslutet endast skall innehålla 
fordringar som det är troligt att få betalt för. 

Erfarenheterna visar att möjligheterna att få in betalningar på fakturor efter att 
sedvanliga kravåtgärder vidtagits är ytterst små. God redovisningssed innebär 
därför att fakturor med förfallodatum längre än ett år från balansdatum skall 
anses som osäkra tillgångar. Dessa fakturor måste således föras bort ur 
bokföringen för att kommunens räkenskaper skall vara rättvisande. 
Nämnderna skall inför varje bokslut fatta beslut om avskrivning på dessa 
osäkra fordringar. Fordran kvarstår dock på den enskilde och åtgärder för att få 
in betalningen skall fullföljas. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens sammanställning över utestående fordringar 
2022, den 26 september 2023. 

Bilaga 1 Finansförvaltningen 98 597:14 kronor 
Bilaga 2 Kommunledningsförvaltningen 48 406:50 kronor 
Bilaga 3 Lokalförsörjningsavdelningen 1 276 951 :48 kronor 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen 

- Fakturor till ett sammanlagt belopp om 1 423 955:12 kronor skrivs av på 
grund av att fordran inte längre kan anses som säker enligt kommunens 
redovisningsriktlinjer. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 
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§ 234 Ej verkställda beslut enligt SoL och LSS, kvartal 2 2023 
Ärendenummer: Ks 1505/2023 

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden, Funktionsstödsnämnden och Vård- och omsorgsnämnden ska 
lämna in en statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda beslut 
varje kvartal. Syftet med rapporteringen är att kommunen ska ha kännedom 
om dessa ärenden samt kunna planera sina resurser för att kunna verkställa 
insatser inom skälig tid 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från Funktionsstödsnämnden, 2023-09-29 § 122 
Funktionsstödsnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL- och LSS-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 
Vård- och omsorgsnämndens rapport till Stadsrevisionen över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 
Protokollsutdrag från Vård- och omsorgsnämnden, 2023-09-28 § 136 
Socialnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 
Protokollsutdrag från Socialnämnden, 2023-10-26 § 169 

Förslag till beslut 
Förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Socialnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till handlingarna. 

2. Vård- och omsorgsnämndens rapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till handlingarna. 

3. Funktionsstödsnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL- och LSS-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till 
handlingarna. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Yrkande 
Martha Wicklund (V) yrkar på ett tillägg om att förvaltningen ska få i uppdrag 
att ta fram ett förslag på hur kommunen ska kunna verkställa gynnande beslut 
inom rimlig tid. 

Helena Ståhl (SD) och Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till Martha Wicklunds 
(V) yrkande. 

John Johansson (S) yrkar avslag på Martha Wicklunds (V) yrkande. 
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Proposition 
Ordförande John Johansson (S) ställer först Martha Wicklunds (V) 
tilläggsyrkande mot sitt avslagsyrkande och finner att Kommunstyrelser avslår 
tilläggsyrkandet. Därefter finner ordföranden att det bara finns ett förslag till 
beslut och Kommunstyrelsen beslutar enligt detta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Socialnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till handlingarna. 

2. Vård- och omsorgsnämndens rapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till handlingarna. 

3. Funktionsstödsnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL- och LSS-beslut rapporterade kvartal 2, 2023 läggs till 
handlingarna. 

Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Reservation 
Martha Wicklund (V) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande. 

Markus Allard (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till förmån för Martha 
Wicklunds (V) yrkande. 

§ 235 Remittering av motioner 
Ärendenummer: Ks 183/2023 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige remitterade följande motioner vid sitt sammanträde 24 
oktober: 

Motion från Lea Strandberg (MP) om ge barnen en bra start i livet. 

Motion från Lea Strandberg (MP) om Barns lika rätt. 

Beslutsunderlag 
Motion från Lea Strandberg (MP) om ge barnen en bra start i livet, Ks 
1605/2023 
Motion från Lea Strandberg (MP) om Barns lika rätt, Ks 1606/2023 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

1. Motion från Lea Strandberg (MP) om att ge barnen en bra start i livet 
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remitteras till Förskolenämnden. 

2. Motion från Lea Strandberg (MP) om barns lika rätt bereds av 
Kommunstyrelsen. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

§ 236 Rapport från Örebro Rådhus AB 
Ärendenummer: Ks 472/2023 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen i Örebro Rådhus AB ska enligt ägardirektivet hålla Kommunstyrelsen 
löpande informerad om sin egen och dotterbolagensverksamhet samt om 
åtgärder av större vikt. Information om ekonomiskt resultat och investeringar
för bolagen i Örebro Rådhuskoncernen ingår i Örebro kommuns 
delårsrapporter. Årsredovisningar för Örebro Rådhus AB och dotterbolagen 
redovisas i sin helhet till Kommunstyrelse och Kommunfullmäktige. I denna 
rapport lämnas övrig information om moderbolagets och dotterbolagets 
verksamhet utifrån de ärenden som har behandlats i bolagens styrelser.
Ärenden som ska behandlas av Kommunstyrelsen redovisas inte i denna 
rapport. 

Beslutsunderlag 
Rapport, 2023-10-05 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Rapporten läggs till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

§ 237 Rapport över finansverksamheter under oktober 
Ärendenummer: Ks 1625/2022 

Ärendebeskrivning 
Kommunledningsförvaltningen anmäler rapport över finansverksamheter för 
oktober 2023. 

Beslutsunderlag 
Finansrapport 
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Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Rapporten läggs till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

§ 238 Anmälan av delegationsbeslut 
Ärendenummer: Ks 1597/2023 

Ärendebeskrivning 
Alla beslut fattade med stöd av delegation av tjänsteperson, ordförande, 
presidium eller utskott ska anmälas till Kommunstyrelsen på närmast följande 
sammanträde enligt 6 kap. 40 § KL. Det är först efter återrapporteringen till 
Kommunstyrelsen som delegationsbesluten kan vinna laga kraft och det är 
också ett sätt att hålla ledamöter och ersättare i Kommunstyrelsen informerade 
om vilka beslut som fattats genom delegation. 

Delegationsförteckningen för Kommunstyrelsen antogs den 27 mars 2003 och 
reviderades senast den 17 januari 2023. Inför Kommunstyrelsens sammanträde 
den 13 november 2023 redovisar Kommunledningsförvaltningen beslut som 
tagits med stöd av delegation under oktober 2023. 

Beslutsunderlag 
Sammanställning över delegationsbeslut inom övrig verksamhet under 
perioden 1-31 oktober 2023 
Sammanställning över delegationsbeslut inom finansverksamhet under 
perioden 1-31 oktober 2023 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-03-14 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-04-17 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-05-23 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-06-05 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-09-19 
Protokoll från Kommunstyrelsen Hållbarhetsutskott, 2023-10-17 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 
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§ 239 Anmälan av handlingar 
Ärendenummer: Ks 1521/2023 

Ärendebeskrivning 
Varje månad anmäler Kommunledningsförvaltningen handlingar som 
inkommit och bedöms relevanta för Kommunstyrelsen att få kännedom om. 

Beslutsunderlag 
Delårsredovisning för Finsam Lekeberg Örebro, 2023-09-13
Inbjudan Örebro läns energi- och klimatdag 2023 
Namnunderskrifter för 'Rädda Sörbyskogen' samt inventeringsrapport 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

§ 240 Kommundirektörens rapport 
Ärendenummer: Ks 217/2023 

Ärendebeskrivning 
Kommundirektören redogör i en rapport för nyheter inom förvaltningen. 

Beslutsunderlag 
Kommundirektörens rapport för oktober 2023 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Rapporten läggs till handlingarna 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

- Enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 
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Yttrande till Kommunstyrelsen 

Datum: 2023-11-13 
Ärende: 2. Ändring av bolagsordning för ÖBO 
Ärendenummer: Ks 1386/2023 

BEKLAGLIGT ATT TIDIGARE FÖRSÄLJNING 
STOPPADES 

Vi Kristdemokrater är vi positiva till att man nu ger ÖBO – Örebrobostäder AB, större frihet att 
hantera både försäljning och förvärv, även om vi vill vara tydliga med att vi velat se det i ett
tidigare mer gynnsamt läge. Att som politiker visa mod och fatta beslut i rätt tid är av ovärderlig
betydelse. 

Inom ramen för Kristdemokraternas långvariga engagemang för samhällsutveckling och effektiv
resurshantering har vi stött idén om att möjliggöra försäljningar av ÖBOs fastighetsbestånd.
Med en välkänd och långvarig förståelse för behovet av renoveringar inom detta bestånd, var
vår ambition redan under föregående mandatperiod att aktivt arbeta fram beslut i syfte att
förbättra situationen. 

Det är dock beklagligt att Socialdemokraterna, trots medvetenheten om ett fördelaktigt läge för
försäljningar, valde att sätta stopp för detta. Det uppfattar vi Kristdemokrater som mycket
olyckligt, särskilt med tanke på de konjunkturförändringar som nu innebär att man praktiskt
taget behöver sälja fler lägenheter för samma ekonomiska resultat jämfört med för tre år sedan. 

SUSANNE LINDHOLM 
Kristdemokraterna i Örebro 

KRISTDEMOKRATERNA www.kristdemokraterna.se 

www.kristdemokraterna.se






 
 

 

   
      

 

 

 
   

 
    
     

    
 
 

   
   

 
              

       
 

             
                    

                 
               

          
 

                  
            

               
              

     
 

                 
              

                  
     

 
    

 
          

         
              

        
               

           
 
 

 

  
   

Yrkande till Kommunstyrelsen 

Datum: 2023-11-13 
Ärende: 4. Vattentjänstplan 
Ärendenummer: Ks 1435/2023 

KOMMUNIKATION KRING KOMMUNALT 
VATTEN OCH AVLOPP 

När kommunen ska bygga kommunalt vatten och avlopp uppstår ibland hinder i form av
överklaganden från markägare, fornlämningar, geografiska problem osv. 

Detta kan orsaka att tidsplaner förlängs och tyvärr blir inte alla berörda fastighetsägare
informerade. De sätts i ett vänteläge som kan dra ut på flera år och vissa kan inte vänta utan får
själva bygga och bekosta. När kommunen väl är klar, blir de tvingade att ansluta med stora extra
kostnader som följd. Vi vill att kommunen ser över möjligheten till dispens på exempelvis en
avskrivningstid i de fall en fastighetsägare nyligen installerat egen anläggning. 

En annat dilemma som kan uppstå är när privata markägare vill sälja tomter och det är så pass
många att området behöver omvandlas till ett så kallat verksamhetsområde. Detta gör
kommunen skyldig att inrätta kommunalt vatten och avlopp, vilket i sin tur leder till att
kommunen kan neka bygglov. Detta för att kommunen har en prioriterad lista över områden
som ska gå före. 

Jag tycker att i dessa fall så bör en nära dialog ske med berörda markägare och tänkta
fastighetsägare, för att hitta en så smidig hantering som möjligt, för att inte tomtförsäljning
stoppas i onödan. Vi vill att fler familjer ska erbjudas möjlighet att bygga sig ett eget hus. Idag
släpps tyvärr alltför få tomter. 

Jag yrkar därför 

 Att kommunikationen med berörda fastighetsägare gällande planer för kommunalt
vatten och avlopp, måste formaliseras, ske löpande och tätare. 

 Att de fastigheter som nyligen installerat i egna godkända anläggningar, ska få dispens
enligt en avskrivningstid, med anslutningen till kommunens nät. 

 Att i de fall kommunen överväger stopp för bygglov enligt ovan, så ska berörda
medborgare bjudas in till dialog för att hitta den smidigaste lösningen. 

SUSANNE LINDHOLM 
Kristdemokraterna i Örebro 
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Yttrande till Kommunstyrelsen 

Datum: 2023-11-13 
Ärende: 8. Slutrapport sociala investeringar - Seniorpuls
Ärendenummer: Ks 1428/2023 

SENIORPULS NÅDDE INTE MÅLGRUPPEN 

Det är en påfallande lång och stundvis komplicerad rapport som läggs fram av den sociala 
insatsen Senior Puls. Detta till trots väcker ärendet frågor hos oss Kristdemokrater. Rapporten 
konstaterar att insatsen inte nått rätt målgrupp och vi undrar varför man inte redan i 
inledningsskedet kunnat urskilja att man riskerar att missa målen med insatsen om man inte når 
avsedd målgrupp. Varför man utifrån omständigheterna inte valt att avsluta insatsen. Har det 
under insatsens gång tydliggjorts för politiken att grunden i arbetet för att nå tilltänkt målgrupp 
varit bristfällig? Vi Kristdemokrater oroas över att ingen reagerat på detta och vad det eventuellt 
säger om kulturen i kommunen och i förlängningen synen på skattemedel. 

Vi anser dock att det är viktigt att initiativ tas för att nå äldre med sviktande hälsa eller som 
lever i ensamhet, och skulle velat se tydligare alternativa förslag i rapporten på hur detta skulle 
kunna uppnås. Att hänvisa till, eller jämföra med, seniorträffar finner vi inte gott nog då idén 
med Seniorpuls var just att nå de som inte kommer till dessa träffar. 

Man nämner Vårdcentralernas viktiga funktion att kunna urskilja rätt deltagare, vilket är något 
man bör ta fasta på för framtiden. Samverkan mellan kommun/region/civilsamhälle är något vi 
Kristdemokrater ständigt försöker lyfta, vilket blir särskilt viktigt just för att nå äldre som lever i 
ensamhet eller med sviktande hälsa. Där kan social och fysisk aktivitet på recept fylla en god 
funktion. 

Vi Kristdemokrater godkänner rapporten men hoppas att den leder till eftertanke utifrån ovan 
nämnda resonemang. 

SUSANNE LINDHOLM 
Kristdemokraterna i Örebro 

KRISTDEMOKRATERNA www.kristdemokraterna.se 

www.kristdemokraterna.se





	Protokoll
	Kommunstyrelsen
	§ 224 Ändring av bolagsordningen för Örebrobostäder AB
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 225 Kommunens medlemskap i Riksbyggens Kooperativa Hyresrättsförening Åbackehuset
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 226 Vattentjänstplan
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 227 Förpackningsavfallstaxa för fastighetsnära insamling av förpackningar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 228 Avfallsföreskrifter
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 230 Slutrapport sociala investeringar – Seniorpuls
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut

	§ 231 Risk- och sårbarhetsanalys 2024-2027
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 232 Överenskommelse om samverkan mellan det civila samhället och kommunen
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Protokollsanteckning från Karolina Wallström (L) Liberalerna vill se utredning och fortsatta diskussioner i samverkansrådet huruvida samverkansavtal ska godkännas med grupper som inte är registrerade föreningar.
	Reservation

	§ 233 Avskrivning av 2022 års utestående fordringar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 234 Ej verkställda beslut enligt SoL och LSS, kvartal 2 2023
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Yrkande
	Proposition
	Beslut
	Reservation

	§ 235 Remittering av motioner
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 236 Rapport från Örebro Rådhus AB
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 237 Rapport över finansverksamheter under oktober
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 238 Anmälan av delegationsbeslut
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 239 Anmälan av handlingar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut

	§ 240 Kommundirektörens rapport
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut
	Beslut



	KS 2023-11-13 - Reservationer och yttranden
	1. KD Yttrande KS, 13 nov-23, Ärende 2, Ändring av bolagsordning för ÖBO.docx
	beklagligt att tidigare försäljning stoppades
	Susanne lindholm


	2. Reservation Vänsterpartiet Ändring av bolagsordning Öbrobostäder AB.pdf
	3. KD Yrkande KS, 13 nov-23, Ärende 4, Vattentjänstplan.docx
	kommunikation kring kommunalt vatten och avlopp
	Susanne lindholm


	4. Reservation Vänsterpartiet Föpackningsavfallstaxa för fastigshetsnära insamling av förpackningar.pdf
	5. KD Yttrande KS 13 nov-23 Ärende 8, Slutrapport Seniorpuls.docx
	seniorpuls nådde inte målgruppen
	Susanne lindholm


	6. 20231128074003559.pdf


